
Datum: 26-4-2023 
Schriftelijke vragen ex art. 36 RvO:  
loting scholen in Groningen 
 
Geacht college,  
 
De loting voor aankomende brugklassers in Groningen is slecht verlopen. Dit komt omdat het 
centrale registratiesysteem is losgelaten, vanwege hoge kosten en omdat het niet zou 
voldoen aan de privacywetgeving. Andere steden zoals bijvoorbeeld Amsterdam1 hebben 
echter wel een systeem dat voldoet aan de eisen. In plaats daarvan hebben Groningse 
scholenbesturen nu elk hun eigen registratiesysteem voor aanmelding en plaatsing van 
nieuwe leerlingen. Via de media2, maar ook al eerder vanuit ouders en scholen, hebben wij 
diverse berichten ontvangen, dat hier misbruik van gemaakt wordt.  
 
Ouders van een aantal basisscholen hebben bij verschillende schoolbesturen hun kind 
aangemeld met een school van elk bestuur als eerste voorkeur. Het gevolg is dat deze 
kinderen berichten ontvingen dat zij op meerdere scholen geplaatst konden  worden op basis 
van hun ‘eerste voorkeur’. Dit terwijl andere kinderen, mede hierdoor, buiten de boot vielen 
voor hun eerste, maar soms ook voor hun tweede of derde keuze. Ouders die hier niet over 
geïnformeerd werden, voelen zich zwaar benadeeld. Het is namelijk enorm pijnlijk en 
verdrietig voor kinderen die uit zijn geloot en moeilijke keuzes hebben moeten maken om tot 
één voorkeursschool te komen, om te horen dat andere kinderen meer kansen hadden om 
ingeloot te worden, 

 
Het CDA en D66 zijn ontstemd over de gang van zaken rondom de aanmelding voor het 
voortgezet onderwijs. Het voorkomen van kansenongelijkheid is wat onze partijen betreft een 
belangrijk speerpunt. Een systeem waarin goed geïnformeerde ouders gebruik kunnen maken 

van de hiaten in het systeem, en zo meer kansen voor hun kinderen realiseren. draagt bij aan 
de vergroting van de kansenongelijkheid in het onderwijs. Het huidige Groningse 
aanmeldsysteem is zo’n systeem, en daarmee leidt dit tot ongelijke kansen ‘by design’ (door 
het systeem). De fracties van D66 en CDA  hebben daarom de volgende vragen aan het 
college. 
 
1. Is het college het met de fracties van CDA en D66 eens dat de inschrijving via de eigen 

registratiesystemen van scholenorganisaties onwenselijk is, omdat sommige ouders 

meerdere voorkeursscholen opgeven terwijl andere ouders hier niet van weten? 

2. Welke acties heeft het college de afgelopen jaren ondernomen om er voor te zorgen dat 

we zo snel mogelijk één centraal registratiesysteem krijgen in Groningen? En waarom was  

dit nog niet geregeld vanuit het maatschappelijk akkoord met de scholen? 

3. Het college heeft de raad toegezegd om te onderzoeksresultaten naar een centraal 

aanmeldsysteem uiterlijk in april 2023 met haar te delen. Het meireces begint, maar de 

raad is nog steeds niet geïnformeerd. Waarom liggen de resultaten er nog niet? Vindt het 

college dat zij voldoende urgentie geeft aan de realisatie van een centraal inschrijfsysteem 

en daarmee aan de strijd tegen kansenongelijkheid?  

4. Welke acties gaat het college ondernemen om er voor te zorgen dat het centrale 

inschrijfsysteem aankomend schooljaar daadwerkelijk klaar is en gebruikt gaat worden?  

 
1 https://schoolkeuze020.nl/  
2 De-loting-voor-een-plekje-op-een-middelbare-school-in-Groningen-is-zo-lek-als-een-mandje (DvhN, 21 april ‘23) 

https://schoolkeuze020.nl/
https://dvhn.nl/groningen/De-loting-voor-een-plekje-op-een-middelbare-school-in-Groningen-is-zo-lek-als-een-mandje-28351259.html?utm_medium=Social&utm_source=Facebook&fbclid=IwAR0cU_z15UEEqM3rIKxmmi_Efneg3DFdW3XkeA2lzPq-pakGcbZGnC7IHXI#Echobox=1682053594


5. Wat kan het college betekenen voor de gedupeerde leerlingen die door dit systeem 

uitgeloot zijn?  

6. Kan het college aangeven om hoeveel leerlingen het in totaal gaat? 

 
Ook voor het basisonderwijs wordt gesproken over een centraal aanmeldpunt. Dit staat ook 
beschreven in het coalitieakkoord. Ook rondom deze inschrijving doen regelmatig verhalen 
de ronde over schaduw- en ‘interesselijsten’ waarop leerlingen al voor de afgesproken 
leeftijdsgrens een plek krijgen. Desondanks is ook dit inschrijfsysteem nog niet gerealiseerd. 

 
7. Kan het college aangeven of gesprekken met de schoolbesturen over een 

aanmeldsysteem voor het primair onderwijs, wat haar betreft passen bij de geest van 

het maatschappelijk akkoord dat kansenongelijkheid zou moeten tegengaan?  

8. Liggen er al concrete afspraken of uitgangspunten voor een centraal inschrijfsysteem? 

9. Hoe ver zijn de plannen voor één centraal aanmeldsysteem gevorderd? Vanaf welk 

schooljaar gaat dit in? 
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